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Białe Błota, 27.09.2022 r. 

BRG.0002.9.2022 

 

Protokół z LIX Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota,  

która odbyła się 27.09.2022 r.  

w Auli Szkoły Podstawowej w Białych Błotach, ul. Czysta 1a 

 

Sesja trwała: od godziny 13:00 do godziny 19:20 

Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz 

Sekretarz obrad: Katarzyna Tomicka 

Protokolant posiedzenia: Katarzyna Lutkowska 

Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz  

i dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków. 

Obecni: 

1. Bronisław Balcerowski 

2. Anna Banaszek 

3. Magdalena Burdanowska 

4. Kamilla Grzelak 

5. Jacek Grzywacz 

6. Patrycja Harczenko-Staszewska 

7. Krzysztof Kocikowski 

8. Jacek Krzyżanowski 

9. Karolina Lachowicz 

10. Aleksandra Lubońska 

11. Piotr Mądrzyński 

12. Krzysztof Michalak 

13. Zbigniew Moroz 

14. Ilona Nowakowska 

15. Sławomir Ossowski 

16. Sławomir Ruge 

17. Henryk Sykut 

18. Magdalena Sznajder 

19. Katarzyna Tomicka 

20. Maria Wolsztyńska 

21. Łukasz Wyszomirski 

oraz: Dariusz Fundator Wójt Gminy Białe Błota, Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-

Kowalska, Sekretarz Gminy Ewa Galicka, mecenas Maciej Dalka, Kierownicy Referatów 
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Urzędu Gminy Białe Błota, Kierownicy jednostek organizacyjnych, pracownicy Urzędu 

Gminy, mieszkańcy. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie LIX Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz stwierdzenie 

quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad LVI, LVII i LVIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe 

Błota. 

4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 

6. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu 

między sesjami. 

7. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał.  

8. Podjęcie uchwał: 

 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na 2022 rok, 

2) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2022-

2034, 

3) w sprawie uchwalenia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Białe Błota na lata 

2021-2023 (ROŚ.0006.4.2022),  

4) w sprawie ustanowienia pomnika przyrody (ROŚ.0006.5.2022), 

5) w sprawie regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez 

rolników i ich domowników na wyznaczonym miejscu (ROŚ.0006.8.2022), 

6) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Białe Błota Północ II” w miejscowości Białe Błota 

(RGPiN.0006.21.2022), 

7) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w rejonie ulicy Przemysłowej w miejscowości Białe Błota 

(RGPiN.0006.22.2022), 

8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „SIM Drzewce” w miejscowości Drzewce (RGPiN.0006.32.2022), 

9) w sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie gminy Białe Błota” (RGPiN.0006.33.2022), 

10) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego 

dla poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej 

(RGPiN.0006.34.2022), 

11) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego 

dla poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej 

(RGPiN.0006.35.2022), 

12) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego 

dla poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej 

(RGPiN.0006.36.2022), 
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13) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych 

(RGPiN.0006.37.2022), 

14) zmieniająca uchwałę Rady Gminy w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg 

gminnych (Dr. 0006.4.2022),  

15) w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Białe Błota, w roku 

szkolnym 2022/2023,  

16) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt oraz maksymalnej 

wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku lub klubie dziecięcym prowadzonym 

przez Gminę Białe Błota oraz warunków zwolnienia z ponoszonych opłat, 

17) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Lisi Ogon, 

18) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Łochowice, 

19) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Kruszyn Krajeński, 

20) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Ciele, 

21) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Łochowo, 

22) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Białe Błota, 

23) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Murowaniec, 

24) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Prądki, 

25) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Przyłęki, 

26) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Trzciniec, 

27) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Zielonka, 

28) w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG. 1510.6.2022 dotyczącego uwzględnienia w 

budżecie Gminy Białe Błota na lata 2023/2024 wykonania projektu i budowy  

ul. Bursztynowej w Murowańcu, 

29) w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG. 1510.7.2022 o uwzględnienie w budżecie 

Gminy Białe Błota na lata 2023/2024 wykonania utwardzenia kostką brukową  

ul. Kamiennej i ul. Kredowej w Murowańcu, 

30) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.5.2022 w sprawie wykonania w kostce 

brukowej całej ul. Jedlinowej w Łochowie,  

31) w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota, 

 

9. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami.  

10. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami.  

11. Zakończenie obrad LIX Sesji VIII Kadencji. 

 

Ad 1. Otwarcie LIX Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 

stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz otworzył obrady, powitał wszystkich zebranych. 

Sprawdzono obecność i stwierdzono quorum. Zostały odczytane informacje w zakresie danych 

osobowych. 

Ad 2. Wybór sekretarza obrad. 

 

Na sekretarza obrad zaproponowano kandydaturę radnej Katarzyny Tomickiej 
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Głosowano wniosek w sprawie: 

Wybór na funkcję sekretarza obrad radnej Katarzyny Tomickiej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 

Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (6) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof 

Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz 

 

Sekretarzem obrad została wybrana radna Katarzyna Tomicka. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad LVI, LVII i LVIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy 

Białe Błota. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad LVI, LVII i LVIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew 

Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 

Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz 

 

Protokół z obrad LVI, LVII i LVIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota został przyjęty. 
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Ad. 4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka zgłosiła wniesienie do porządku obrad projektu uchwały 

zmieniającej Uchwałę nr RGK.0007.40.2022 Rady Gminy Białe Błota z dnia 31 maja 2022 r.  

w sprawie określenia zasad i trybu postępowania w sprawie udzielania oraz rozliczania dotacji 

celowych na realizację zadań własnych gminy wynikających z ustawy Prawo ochrony 

środowiska. 

 

Swoje uwagi do proponowanego projektu zgłosił Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk 

Sykut, wskazując, że projekt wymaga kolejnych poprawek i zmian. Wyjaśnień udzielili Sekretarz 

Gminy Ewa Galicka oraz Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator (nagranie od 00:11:20 do 

00:17:14). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie przez Sekretarza Gminy do porządku obrad projektu uchwały zmieniającej 

Uchwałę nr RGK.0007.40.2022 Rady Gminy Białe Błota z dnia 31 maja 2022r. w sprawie 

określenia zasad i trybu postępowania w sprawie udzielania oraz rozliczania dotacji celowych 

na realizację zadań własnych gminy wynikających z ustawy Prawo ochrony środowiska.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew 

Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 

Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz 

 

Zmiana do porządku obrad została podjęta. 

 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenia w sprawie porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 
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Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew 

Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 

Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz 

 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz przedstawił swoją działalność w 

okresie międzysesyjnym (nagranie od 00:19:17 do 00:21:37). 

 

Ad. 6. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu 

między sesjami. 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator złożył pisemne sprawozdanie na ręce 

Przewodniczącego Rady Gminy. Wójt przedstawił swoje działania w okresie międzysesyjnym 

w zakresie wykonania uchwał podjętych przez Radę Gminy (nagranie od 00:21:47 do 

00:25:35).  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut zadał pytanie odnośnie podziału środków z 

Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych (nagranie od 00:25:40 do 00:26:47).  

 

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał. 

 

Brak. 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwał: 

 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na 2022 rok 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska przedstawiła autopoprawki do projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na 2022 rok  

(nagranie od 00:27:33 do 00:32:34). 

 

Radny Krzysztof Michalak zapytał o ilość złożonych wniosków na dodatek węglowy. Kierownik 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białych Błotach Michał Borkowski odpowiedział, że 

na chwilę obecną złożonych zostało 2270 wniosków, na dodatek do ogrzewania pelletem, 
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drewnem, olejem opałowym i gazem LPG złożono 210 wniosków, składane są także wnioski na 

dodatek osłonowy, od początku roku złożono 1307 takich wniosków (nagranie od 00:32:42 do 

00:33:32). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawki wprowadzone przez Skarbnika Gminy oraz wprowadzenie uzasadnienia do 

projektu uchwały.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew 

Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena  

Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz 

 

Autopoprawki zostały przyjęte. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził przerwę.  

Obrady opuścił radny Zbigniew Moroz.  

Obrady wznowiono po przerwie. 

 

Radna Magdalena Sznajder złożyła wniosek w imieniu grupy radnych w sprawie cofnięcia 

upoważnienia Wójta Gminy Białe Błota do przenoszenia w planach wydatków pomiędzy 

paragrafami i rozdziałami w ramach działu pomiędzy zadaniami majątkowymi, z wyłączeniem 

wprowadzenia nowych zadań i odstąpienia od zadań zaplanowanych, ujętego w uchwale 

budżetowej na rok 2022 i w WPF. Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska zwróciła 

się do radnych o przeanalizowanie takiej decyzji (nagranie od 00:37:08 do 00:38:12). 

 

Głos w dyskusji zabrali uczestnicy obrad: Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk 

Sykut (nagranie od 00:38:13 do 00:44:43),Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator (nagranie 

od 00:44:45 do 00:47:27) oraz radny Piotr Mądrzyński (nagranie od 00:47:31 do 00:48:50). 

 

Radny Sławomir Ossowski skierował zapytanie mecenasa Macieja Dalki czy w ramach 

procedowanej uchwały o zmianach w budżecie może zostać wprowadzony taki wniosek. 

Mecenas Maciej Dalka odpowiedział, że jeżeli to upoważnienie było przedmiotem uchwały 

budżetowej to w ramach procedowania zmiany może decyzja zostać zmieniona. Mecenas 

przybliżył skutki organizacyjne takiej decyzji (nagranie od 00:49:05 do 00:51:31). 
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Radny Bronisław Balcerowski przedstawił swoje stanowisko w sprawie złożonego wniosku 

(nagranie od 00:51:38 do 00:53:22). 

 

Radny Sławomir Ruge zapytał Skarbnik, do jakich najczęściej kwot dokonywane są przesunięcia 

i jakie kwoty należałoby zachować, aby nie wpłynęło to, na pracę Rady i urzędu. Radny 

zauważył, że Wójt nigdy nie był obecny na Komisji Budżetu i Finansów. Skarbnik Gminy 

Katarzyna Strzygocka-Kowalska oceniła, że wniosek w zaproponowanej formie doprowadzi do 

paraliżu budżetu. Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka zaznaczyła, że jeżeli chodzi  

o zadania majątkowe i zmiany z zarządzeń to wprowadzane są różne kwoty, najczęstsze koty 

przesunięć dokonywanych zarządzeniami były do 100 000,00 zł. Kierownik Referatu Inwestycji 

zaproponowała, aby zostawić możliwość dokonywania przesunięć zarządzeniami do 100-200 

tys. zł. Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska zaproponowała, aby do obrad Komisji 

Budżetu i Finansów wprowadzić punkt omawiania podjętych zarządzeń. Przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska zauważyła, że były sytuacje, gdy Skarbnik 

odsyłała do kierowników referatów (nagranie od 00:53:29 do 01:01:32). 

 

Radny Bronisław Balcerowski zapytał, jakiego punku uchwały dotyczy wniosek i poprawka, co 

poparła radna Maria Wolsztyńska (nagranie od 01:02:15 do 01:03:04). 

 

Na wniosek radnego Sławomira Ruge Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz 

zarządził 5 min. przerwy. 

 

Radna Magdalena Sznajder sprecyzowała brzmienie wniosku (nagranie od 01:05:14 do 

01:05:22). 

 

Radny Krzysztof Michalak zapytał, w jaki sposób wpłynie ograniczenie do 20 000, 00 zł na parce 

Referatu Inwestycji. Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka odparła, że prace w 

zupełności zostaną zblokowane (nagranie od 01:06:00 do 01:06:30). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator wypowiedział się w kwestii prowadzonych 

inwestycji, realizowanych zadań i proponowanego wniosku (nagranie od 01:07:00 do 01:09:42). 

 

Radna Magdalena Sznajder podtrzymała swój wniosek. 

 

Głos w dyskusji zabrał radny Łukasz Wyszomirski (nagranie od 01:10:04 do 01:14:42). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek radnej Magdaleny Sznajder w sprawie zmniejszenia upoważnienia Wójta Gminy Białe 

Błota w uchwale Nr RGK.0007.148.2021, par. 14 pkt 4a i b do przenoszenia w planie 

wydatków między paragrafami i rozdziałami w ramach działu pomiędzy zadaniami 

majątkowymi, z wyłączeniem wprowadzenia nowych zadań i odstąpienia od zadań 

zaplanowanych, ujętego w uchwale budżetowej na 2022 rok i w WPF do kwoty 20 000 zł.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (10) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 

Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (5) 

Bronisław Balcerowski, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Sławomir Ossowski, 

Maria Wolsztyńska 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Michalak 

 

NIEOBECNI (5) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, 

Zbigniew Moroz 

 

Wniosek radnej Magdaleny Sznajder został podjęty. 

 

Rozpoczęła się dyskusja nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Białe Błota na 2022 rok, jako pierwszy głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy Białe Błota Henryk Sykut (nagranie od 01:16:20 do 01:22:41) a następnie radny 

Bronisław Balcerowski (nagranie od 01:22:45 do 01:24:42). 

 

Radna Magdalena Sznajder zwróciła uwagę, że na zebraniach wiejskich Wójt nie wspomniał, że 

planowane są przesunięcia. Na zebraniach należały się mieszkańcom wyjaśnienia. Wójt Gminy 

Białe Błota Dariusz Fundator zauważył, że na każdym zebraniu było przedstawiane 

sprawozdanie z realizacji zadań, Skarbnik zwróciła uwagę na kwestię przesunięcia płatności za 

zadania (nagranie od 01:24:47 do 01:29:45). 

 

Przewodniczący Rady Gminy odnotował przybycie radnej Karoliny Lachowicz. 

 

Radny Sławomir Ossowski przypomniał skąd się wzięło tyle inwestycji w budżecie, potwierdził, 

że na zebraniach wiejskich były odczytywane informacje o inwestycjach w danym sołectwie 

(nagranie od 01:29:55 do 01:31:17). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały wraz z poprawkami.  
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Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na 2022 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 

Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 

Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.80.2022 zmieniającą uchwałę  

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na 2022 rok. 

 

2) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2022-2034 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska przedstawiła autopoprawki do projektu 

uchwały (nagranie od 01:32:41 do 01:33:38). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawki zgłoszone przez Skarbnika Gminy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 

Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 

Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Zbigniew Moroz 

 

Autopoprawki zostały przyjęte. 
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Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2022-2034.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 

Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 

Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.81.2022 w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2022-2034. 

 

3) w sprawie uchwalenia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Białe Błota na lata 

2021-2023 Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska  

 

Przewodniczący Rady Gminy odnotował przybycie radnego Krzysztofa Kocikowskiego.  

 

Radny Łukasz Wyszomirski poinformował o tym, że Komisja Gospodarki, Bezpieczeństwa, 

Rolnictwa i Środowiska rozpatrzyła projekt pozytywnie. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie uchwalenia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Białe Błota na lata 2021-

2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
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BRAK GŁOSU (1) 

Magdalena Sznajder 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.82.2022 w sprawie uchwalenia 

Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Białe Błota na lata 2021-2023. 

 

4) w sprawie ustanowienia pomnika przyrody  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska radny Łukasz 

Wyszomirski wyjaśnił, że uchwała jest na wniosek osoby prywatnej, poinformował o tym, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt. Wyjaśnień udzielił Kierownik Referatu Ochrony 

Środowiska Daniel Kończak (nagranie od 01:38:12 do 01:41:15). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie ustanowienia pomnika przyrody.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof 

Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Anna Banaszek 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.83.2022 w sprawie ustanowienia 

pomnika przyrody. 

 

5) w sprawie regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez 

rolników i ich domowników na wyznaczonym miejscu  
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Radny Krzysztof Kocikowski zgłosił wniosek zmieniający godziny handlu zaproponowane  

w projekcie uchwały (nagranie od 01:42:41 do 01:44:27). 

 

Radny Sławomir Ruge zapytał o kwestię zapewnienia zaplecza sanitarnego, pojemników  

na śmieci i związanymi z tym kosztami finansowymi. Kierownik Referatu Ochrony Środowiska 

Daniel Kończak potwierdził wprowadzenie takich udogodnień, wyjaśnił wprowadzenie lub brak 

poszczególnych zapisów. Wójt potwierdził zapewnienie zabezpieczenia socjalnego (nagranie  

od 01:44:32 do 01:49:32). 

 

Radny Krzysztof Kocikowski sprecyzował swój wniosek, proponując ujęcie w regulaminie 

możliwości prowadzenia handlu w piątki i soboty w godzinach od 6.00 do 18.00 (nagranie  

od 01:49:44 do 01:50:07). 

 

Do dyskusji nad zaproponowanym wnioskiem włączyła się Radna Magdalena Sznajder 

zgłaszając rozszerzenie możliwości handlu także o niedziele. Kierownik Referatu Ochrony 

Środowiska Daniel Kończak zauważył, że ustawa z dnia 29 października 2021 r. o ułatwieniach 

w prowadzeniu handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników narzuca ramy 

czasowe wskazując wyłącznie na piątki i soboty (nagranie od 01:50:27 do 01:51:23). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek radnego Krzysztofa Kocikowskiego o ujęcie w regulaminie możliwości prowadzenia 

handlu w piątki i soboty w godzinach od 6.00 do 18.00. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Wniosek został przyjęty. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez 

rolników i ich domowników na wyznaczonym miejscu.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.84.2022 w sprawie regulaminu 

określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników na wyznaczonym miejscu. 

 

6) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Białe Błota Północ II” w miejscowości Białe Błota  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

„Białe Błota Północ II” w miejscowości Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.85.2022 w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Białe Błota Północ 

II” w miejscowości Białe Błota. 
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7) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w rejonie ulicy Przemysłowej w miejscowości Białe Błota  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

w rejonie ulicy Przemysłowej w miejscowości Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.86.2022 w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy 

Przemysłowej w miejscowości Białe Błota. 

 

8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „SIM Drzewce” w miejscowości Drzewce  

 

Radny Sławomir Ossowski zapytał o ilość kondygnacji w zaprojektowanych budynkach. 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości Beata Wilk zaznaczyła, że plany 

mówią o wysokościach, będę maksymalnie trzy kondygnacje w nowoczesnej bryle, planowany 

jest cały kompleks (nagranie od 01:56:56 do 01:59:02). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

„SIM Drzewce” w miejscowości Drzewce.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (1) 

Krzysztof Michalak 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.87.2022 w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „SIM Drzewce”  

w miejscowości Drzewce. 

 

9) w sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

gminy Białe Błota”  

 

Radny Krzysztof Kocikowski złożył wniosek w kwestii pisowni oraz w kwestii zapisu w 

Rozdziale 7, paragraf 19, punkt 1 (nagranie od 02:00:25 do 02:02:12). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek radnego Krzysztofa Kocikowskiego o wprowadzenie poprawki: a) Nazwa Gmina 

Białe Błota jest nazwą własną więc powinno stosować się pisownie wielką literą w tytule 

projektu uchwały.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina 

Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, 

Sławomir Ossowski, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (1) 

Jacek Grzywacz 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Patrycja Harczenko-Staszewska, Sławomir Ruge 
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NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Wniosek został uwzględniany. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek radnego Krzysztofa Kocikowskiego b) Rozdział 7, paragraf 19, punkt 1: 

"...uwzględniającej dostaw wody zapewniającej odpowiednie ciśnienie..." Radny proponuje o 

wprowadzenie następującej zmiany: "uwzględniającej dostawy wody zapewniające 

odpowiednie ciśnienie..." .  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 

Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 

Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Patrycja Harczenko-Staszewska, Sławomir Ossowski, Henryk Sykut 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Wniosek został uwzględniany. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

gminy Białe Błota”.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
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Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.88.2022 w sprawie uchwalenia 

„Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Białe Błota”. 

 

10) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego 

dla poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska radny Łukasz 

Wyszomirski przedstawił założenia projektu. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego dla 

poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.89.2022 w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego dla poprawienia 

warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej. 

 

11) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego 

dla poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej  

 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości Beata Wilk odpowiadając na 

pytanie radnej Aleksandry Lubońskiej wyjaśniła kwestię własności działek (nagranie od 

02:10:37 do 02:11:20). 
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Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego dla 

poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.90.2022 w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego dla poprawienia 

warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej. 

 

12) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego 

dla poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej  

 

Projekt uchwały omówił Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i 

Środowiska radny Łukasz Wyszomirski. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego dla 

poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
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Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.91.2022 w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego dla poprawienia 

warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej. 

 

13) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych  

 

Projekt uchwały omówił Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i 

Środowiska radny Łukasz Wyszomirski. Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i 

Nieruchomości Beata Wilk sprecyzowała lokalizację nieruchomości. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.92.2022 w sprawie wyrażenia 

zgody na nabycie nieruchomości gruntowych. 

 

14) zmieniająca uchwałę Rady Gminy w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych 

 

Projekt uchwały omówił Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa  

i Środowiska radny Łukasz Wyszomirski. Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej  

i Nieruchomości Beata Wilk wyjaśniła, że regulacja jest zgodna z planem miejscowym. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę Rady Gminy w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (1) 

Magdalena Sznajder 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.93.2022 zmieniającą uchwałę 

Rady Gminy w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

 

15) w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Białe Błota, w roku 

szkolnym 2022/2023 

 

Radny Krzysztof Kocikowski złożył wniosek, aby do wyliczenia średniej nie uwzględniać cen 

paliw, które mają wyższą cenę i zaproponował by oprzeć się na podstawowych cenach. 

Patrycjusz Migawa Kierownik Centrum Obsługi Edukacji i Sportu zauważył, że wniosek 

radnego Kocikowskiego zasługuje na uwagę. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota 

Henryk Sykut zauważył, że zwrot kosztów paliwa dla rodziców, którzy dowożą dzieci do szkół 

jest niższym kosztem dla gminy niż wynajęcie taboru. Wiceprzewodniczący nie widzi w tym 

przypadku przesłanek, które prowadzą do wielkich oszczędności i zaproponował, by pozostawić 

projekt w takim kształcie, jaki został zgłoszony. Przewodniczący Komisji Gospodarki, 

Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski zgodził się z głosem radnego 

Henryka Sykuta (nagranie od 02:18:03 do 02:25:30). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

poprawka radnego Krzysztofa Kocikowskiego dot. uwzględnienia cen: On- 7.52 zł. Pb 95 - 

6.51 zł.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (5) 

Bronisław Balcerowski, Krzysztof Kocikowski, Krzysztof Michalak, Magdalena Sznajder, 

Maria Wolsztyńska 

 

PRZECIW (8) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Piotr Mądrzyński, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Patrycja Harczenko-Staszewska, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Wniosek nie został podjęty. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Białe Błota, w roku szkolnym 

2022/2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 

Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 

Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Krzysztof Kocikowski, Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.94.2022 w sprawie określenia 

średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Białe Błota, w roku szkolnym 2022/2023. 

 

16) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt oraz maksymalnej 

wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku lub klubie dziecięcym prowadzonym 

przez Gminę Białe Błota oraz warunków zwolnienia z ponoszonych opłat 
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Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt oraz maksymalnej 

wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku lub klubie dziecięcym prowadzonym przez 

Gminę Białe Błota oraz warunków zwolnienia z ponoszonych opłat.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.95.2022 zmieniającą uchwałę w 

sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt oraz maksymalnej wysokości opłaty za  

wyżywienie dziecka w żłobku lub klubie dziecięcym prowadzonym przez Gminę Białe 

Błota oraz warunków zwolnienia z ponoszonych opłat. 

 

17) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Lisi Ogon 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Lisi Ogon.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 
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NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.96.2022 zmieniająca uchwałę w 

sprawie Statutu Sołectwa Lisi Ogon. 

 

18) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Łochowice 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Łochowice.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.97.2022 zmieniająca uchwałę w 

sprawie Statutu Sołectwa Łochowice. 

 

19) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Kruszyn Krajeński 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Kruszyn Krajeński.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
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Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.98.2022 zmieniająca uchwałę w 

sprawie Statutu Sołectwa Kruszyn Krajeński. 

 

20) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Ciele 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Ciele.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.99.2022 zmieniająca uchwałę w 

sprawie Statutu Sołectwa Ciele. 

 

21) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Łochowo 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Łochowo.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 
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Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.100.2022 zmieniająca uchwałę w 

sprawie Statutu Sołectwa Łochowo. 

 

22) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Białe Błota 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski skierował zapytanie do mecenasa o możliwość wprowadzenia zapisu ogólnego lub 

do poszczególnych sołectw w kwestii ilości osób na zebraniu uprawnionych do głosowania,  

tzw. quorum. Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska 

odniósł się do małej frekwencji podczas zebrania wiejskiego w Białych Błotach. Mecenas Maciej 

Dalka odpowiedział, że nie znajduje przepisu, które określa minimalne quorum do 

przeprowadzania zebrań sołeckich, jest to dobrowolna forma uczestniczenia w demokracji, nie 

ma podstawy prawnej do określenia minimalnego quorum. Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Białe Błota Henryk Sykut zauważył, że podczas zebrania wiejskiego w Białych Błotach część 

mieszkańców wyszła w trakcie obrad. Mecenas Maciej Dalka podkreślił, że nie ma czegoś 

takiego jak quorum na zebraniu sołeckim, przy zebraniu sołeckim nie ma minimalnej liczby osób 

biorących udział w zebraniu. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator zwrócił uwagę na 

możliwość wprowadzenia w Białych Błotach i Łochowie funduszu obywatelskiego (nagranie od 

02:33:36 do 02:41:31). 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 
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NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.101.2022 zmieniająca uchwałę w 

sprawie Statutu Sołectwa Białe Błota. 

 

23) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Murowaniec 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Murowaniec.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.102.2022 zmieniająca uchwałę w 

sprawie Statutu Sołectwa Murowaniec. 

 

24) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Prądki 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Prądki.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
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Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.103.2022 zmieniająca uchwałę w 

sprawie Statutu Sołectwa Prądki. 

 

25) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Przyłęki 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Przyłęki.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.104.2022 zmieniająca uchwałę w 

sprawie Statutu Sołectwa Przyłęki  

 

26) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Trzciniec 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Trzciniec.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 
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Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.105.2022 zmieniająca uchwałę w 

sprawie Statutu Sołectwa Trzciniec. 

 

27) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Zielonka 

 

Do obrad dołączyła radna Magdalena Burdanowska. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Zielonka.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (2) 

Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.106.2022 zmieniająca uchwałę w 

sprawie Statutu Sołectwa Zielonka. 

 

28) w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG. 1510.6.2022 dotyczącego uwzględnienia w 

budżecie Gminy Białe Błota na lata 2023/2024 wykonania projektu i budowy  

ul. Bursztynowej w Murowańcu 

 

Radna Ilona Nowakowska przypomniała słowa Skarbnik, odnośnie ilości wydatków  

i konieczności zabezpieczenia środków na wydatki, takie jak prąd czy gaz. Skarbnik Gminy 

Katarzyna Strzygocka-Kowalska potwierdziła, że podejście do budżetu na przyszły rok musi ulec 

zmianie, przede wszystkim należy zabezpieczyć środki na wydatki bieżące, oświatę, 
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administrację, kontynuację zawartych umów inwestycyjnych (nagranie od 02:45:50 do 

02:48:07). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz opuścił posiedzenie a obrady 

poprowadził Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut. 

 

Radna Aleksandra Lubońska zapytała o powód wprowadzania projektu i budowy ulicy.  

Wyjaśnień udzielił Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa  

i Środowiska Łukasz Wyszomirski zaznaczając, że Rada Gminy musi podjąć decyzję czy 

wniosek jest zasadny (nagranie od 02:48:26 do 02:49:23). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG. 1510.6.2022 dotyczącego uwzględnienia w budżecie 

Gminy Białe Błota na lata 2023/2024 wykonania projektu i budowy ul. Bursztynowej w 

Murowańcu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Patrycja Harczenko-

Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska 

 

NIEOBECNI (3) 

Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.107.2022 w sprawie rozpatrzenia 

wniosku Nr BRG. 1510.6.2022 dotyczącego uwzględnienia w budżecie Gminy Białe Błota 

na lata 2023/2024 wykonania projektu i budowy ul. Bursztynowej w Murowańcu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zarządził 10 minut przerwy. 

Obrady wznowiono po przerwie.   

 

29) w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG. 1510.7.2022 o uwzględnienie w budżecie 

Gminy Białe Błota na lata 2023/2024 wykonania utwardzenia kostką brukową  

ul. Kamiennej i ul. Kredowej w Murowańcu 
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Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder przedstawiła projekt 

uchwały. Radny Sławomir Ossowski zaznaczył, że są to ulice zalewowe (nagranie od 02:51:45 

do 02:52:59). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG. 1510.7.2022 o uwzględnienie w budżecie Gminy 

Białe Błota na lata 2023/2024 wykonania utwardzenia kostką brukową ul. Kamiennej  

i ul. Kredowej w Murowańcu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Patrycja Harczenko-

Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska 

 

NIEOBECNI (3) 

Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.108.2022 w sprawie rozpatrzenia 

wniosku Nr BRG. 1510.7.2022 o uwzględnienie w budżecie Gminy Białe Błota na lata 

2023/2024 wykonania utwardzenia kostką brukową ul. Kamiennej i ul. Kredowej  

w Murowańcu. 

 

30) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.5.2022 w sprawie wykonania w kostce 

brukowej całej ul. Jedlinowej w Łochowie 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder przedstawiła projekt 

uchwały. Radny Bronisław Balcerowski podjął temat rozbudowy ul. Jedlinowej i Szosy 

bydgoskiej i wykonania ronda, które jest w planie inwestycyjnym. Głos w dyskusji zabrał także 

radny Piotr Mądrzyński. Przewodnicząca Komisji zwróciła się do radnych o obecność na 

posiedzeniach Komisji, na których poruszane są tematy z ich sołectw (nagranie od 02:54:37 do 

03:00:00). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.5.2022 w sprawie wykonania w kostce brukowej 

całej ul. Jedlinowej w Łochowie.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Patrycja Harczenko-

Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska 

 

NIEOBECNI (3) 

Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.109.2022 w sprawie rozpatrzenia 

petycji Nr BRG.1520.5.2022 w sprawie wykonania w kostce brukowej całej ul. Jedlinowej 

w Łochowie. 

 

31) w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska poinformowała, że na 

kolejnych posiedzeniach komisji będzie możliwość zdalnego łączenia. Radna Maria 

Wolsztyńska zwróciła uwagę, że w planach pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji nie 

wiadomo, kiedy, jakiego dnia, dana skarga czy petycja będzie omawiana i czego będzie 

dotyczyła. Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zwróciła 

uwagę, że radni mogą zadzwonić do Biura Rady Gminy i zapytać. Przewodnicząca zgodziła się, 

że na tablety mogą być również wysyłane zaproszenia. Przewodniczący Komisji Gospodarki, 

Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski poinformował o nowym terminie 

posiedzeń kierowanej przez niego Komisji (nagranie od 03:00:59 do 03:03:39). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Patrycja Harczenko-
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Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

PRZECIW (1) 

Aleksandra Lubońska 

 

NIEOBECNI (3) 

Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.110.2022 w sprawie zatwierdzenia 

planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota. 

 

32) zmieniająca Uchwałę nr RGK.0007.40.2022 Rady Gminy Białe Błota z dnia 31 maja 

2022r. w sprawie określenia zasad i trybu postępowania w sprawie udzielania oraz 

rozliczania dotacji celowych na realizację zadań własnych gminy wynikających z ustawy 

Prawo ochrony środowiska.  

 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Daniel Kończak przedstawił proponowaną zmianę 

terminu rozliczenia dotacji. Zdaniem Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Białe Błota Henryka 

Sykuta należy całkowicie zrezygnować z ograniczenia terminu składania wniosków  

i przyjmować je przez cały rok. Wójt zauważył, że do czerwca, lipca wszystkie środki zostały 

rozdysponowane, można zastanowić się nad przedłużeniem czasu na składanie wniosków 

natomiast przenoszenie wniosków mieszkańców z roku na kolejny rok wydaje się niemożliwe.  

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy przytoczył zasady programu „Czyste powietrze”. Skarbnik 

Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska zaznaczyła, że dotacje podlegają szczególnym 

rozliczeniom, są to środki jednoroczne. Mecenas Maciej Dalka powiedział, że ustawa o finansach 

publicznych wprost mówi, że z budżetu gminy można udzielać dotacji a nie refundacji. Dotacja 

w danym roku budżetowym musi być rozliczona. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota 

Henryk Sykut wyraził nadzieję, że ustawa o ochronie środowiska zostanie zmieniona. Kierownik 

Referatu Ochrony Środowiska Daniel Kończak zapowiedział, że będą podjęte działania w celu 

wydłużenia terminu, jednak zasada jednoroczności musi obowiązywać (nagranie od 03:00:59 do 

03:18:11). 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca Uchwałę nr RGK.0007.40.2022 Rady Gminy Białe Błota z dnia 31 maja 2022r.  

w sprawie określenia zasad i trybu postępowania w sprawie udzielania oraz rozliczania dotacji 

celowych na realizację zadań własnych gminy wynikających z ustawy Prawo ochrony 

środowiska. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Patrycja Harczenko-

Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra 

Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 

Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (3) 

Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.111.2022 zmieniającą Uchwałę  

nr RGK.0007.40.2022 Rady Gminy Białe Błota z dnia 31 maja 2022r. w sprawie 

określenia zasad i trybu postępowania w sprawie udzielania oraz rozliczania dotacji 

celowych na realizację zadań własnych gminy wynikających z ustawy Prawo ochrony 

środowiska.  

 

Ad 9. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami.  

 

Radny Sławomir Ossowski skierował zapytanie do Wójta, dlaczego ul. Ptasia w Murowańcu nie 

została zgłoszona w wniosku w ramach dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. 

Kolejne pytanie radny skierował do Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

w kwestii informowania radnych i sołtysów o tematach podejmowanych na Komisji. Radny 

poprosił, aby takie zaproszenia były wysyłane (nagranie od 03:20:08 do 03:22:15). 

 

Wójt Dariusz Fundator wyjaśnił, że zgodnie z kryteriami konkursu w tegorocznym naborze  

ul. Ptasia nie uzyskałaby wymaganej ilości punktów. Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji Magdalena Sznajder potwierdziła, że może radnym wysyłać zaproszenia na Komisje. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zaproponował, aby taka informacja 

była przesyłana radnym na tablety (nagranie od 03:22:015 do 03:26:47). 

 

Radna Katarzyna Tomicka zapytała, co dalej z autobusami linii nr 90 i 92, czy od 5 listopada 

linia 92 zostanie przedłużona do Łochowic i jaka jest szansa zwiększenia linii 90, czy można 

wprowadzić linię Łochowice-Belma. W kolejnym pytaniu radna zapytała, kiedy mieszkańcy 

Łochowa mogą doczekać się lamp na kładce. Radna podziękowała Kierownikowi COEiS  

za szybką interwencję w sprawie posprzątania rozbitego szkła. Radna Katarzyna Tomicka 

poinformowała, że złożyła wniosek dotyczący przejścia dla pieszych na ul. Grabowej  

w Łochowie przy GCK oraz postawienia lustra lub znaku pierwszeństwa na skrzyżowaniu  

ul. Grabowej a Cyprysowej (nagranie od 03:26:54 do 03:29:52). 

 

W kwestii oświetlenia kładki Wójt wyjaśnił, że trwa projektowanie oświetlenia. W sprawie 

autobusów Wójt poinformowała, że trwają w tym zakresie rozmowy z Zarządem Dróg Miejskich, 

przedstawił możliwe rozwiązania (nagranie od 03:29:55 do 03:33:58). 
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Radny Piotr Mądrzyńki zapytał Wójta ile jest zamontowanych lamp w gminie, nawiązał do 

tematu wzrostu opłat za energię i konieczności poszukiwania oszczędności, zaproponował, aby 

od godz. 24:00 do 4:00 wyłączać oświetlenia. Wójt poinformował, że ma zaplanowane spotkanie 

z przedstawicielami firmy ENEA oraz firmy obsługującej gminne urządzenia, w sprawie 

wprowadzenia ograniczeń, które spowodują oszczędności na opłatach za energię. Radny Piotr 

Mądrzyńki poruszył temat odłowu bezdomnego kota, sytuacji, która wydarzyła się w gabinecie 

weterynaryjnym. Radny zapytał, jaka jednostka jest odpowiedzialna za zabranie bezdomnego 

kota z podejrzeniem wścieklizny i przekazanie go w celu zbadania, kto w naszej gminie bierze 

za to pieniądze. Kot podrapał i pogryzł kobiety próbujące go złapać. Wójt wskazał, że tego typu 

zdarzenia należy kierować do Referatu Ochrony Środowiska oraz do osoby zajmującej się 

zarządzaniem kryzysowym. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut 

odniósł się do omawianej sprawy, zdaniem Wiceprzewodniczącego radny Piotr Mądrzyńki nie 

nadużył stanowiska tylko chciał pomóc. Radny Krzysztof Michalak wspomniał, że nigdy nie 

było problemów z wyłapywaniem wałęsających się psów czy kotów. Radny Łukasz Wyszomirski 

odniósł się do wpisów w internecie, które obrażały radnego (nagranie od 03:34:24 do 02:46:49). 

 

Radna Magdalena Sznajder zapytała o to, co się dzieje z oświetleniem w Sołectwie Ciele, od 

dobrego tygodnia nie palą się lampy na części ulic. Wójt odpowiedział, że wszystkie te awarie 

są zgłoszone, nastąpiła awaria, która jest lokalizowana. Radna zapytała, na jakim etapie są 

działania związane z naprawą uszkodzonej ścieżki pieszo-rowerowej w Sołectwie Ciele, 

powstają wyrwy pod jezdnią. Wójt odpowiedział, że wykonawca został wezwany do naprawy  

w trybie gwarancyjnym, wójt wyjaśnił, jakie będą kolejne kroki, jeżeli wykonawca nie podejmie 

działań związanych z naprawą gwarancyjną. Radna zapytała o możliwość oznaczenia 

niebezpiecznych miejsc, Wójt odpowiedział, że jeżeli taka potrzeba zaistnieje, to oznakowanie 

nastąpi. Radna Magdalena Sznajder podjęła temat przeniesienia tymczasowego przystanku 

autobusowego, przy firmie Bohamet, nie ma przejścia dla pieszych, dzieci wysiadają z autobusu 

i wychodzą na jezdnie, radna zapytała o wykonanie tymczasowego przejścia dla pieszych na czas 

budowy. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator zaznaczył, że dzieci są wyprowadzane  

z autobusu. Osoba, która wyprowadza dzieci z autobusu, przeprowadza je na drugą stronę jezdni. 

Co do organizacji ruchu zgłoszenie radnej jest w urzędzie, jest rozpatrywane, decyzja jeszcze nie 

zapadła. W dalszej części radna zapytała o kwestię stanu technicznego autobusów przewożących 

dzieci do szkoły, czy takie kontrole zostały przeprowadzone. Radny Jacek Krzyżanowski 

odpowiedział, że w międzyczasie była kontrola Inspektoratu Transportu Drogowego, 

zapowiedziano kolejną kontrolę (nagranie od 03:47:09 do 03:54:22). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zgłosił, że przy ul. Sosnowej  

w Kruszynie Krajeńskim znalazł mogilnik papy do usunięcia, kolejne śmietnisko znajduje się 

przy ul. Wczasowej, idąc od ul. Białobłockiej. Wiceprzewodniczący przypomniał, że składał do 

Referatu Dróg wniosek o usunięcie korzenia po wyciętym drzewie przy chodniku na ul. Osiedle   

(nagranie od 03:54:25 do 03:56:59). 

 

Wiceprzewodniczący Henryk Sykut podjął temat wycinki lasów, zauważył, że jest małe 

zainteresowanie osób z Białych Błot, przedstawił stan rozmów, podejmowane działania.  
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Wójt Gminy Dariusz Fundator przedstawił wyniki prowadzonych rozmów, odniósł się do 

opracowanego w 2016 roku Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania Gminy Białe 

Błota. Wójt poinformował, że Nadleśnictwo w latach 2022-2024 planuje wyciąć około 30 ha 

lasu, jedynym kryterium jest wysokość drzew (nagranie od 03:57:00 do 04:05:06). 

 

Radny Krzysztof Michalak zapytał czy wynik audytu zleconego przez Gminę Białe Błota był 

zbieżny z tym, co opracowali leśnicy i lotnisko. Wójt odpowiedział, że biegły dokonał oceny  

w oparciu o dokumentację, konkluzja jest taka, że wszytko odbyło się zgodnie z prawem, w tych 

obszarach, które zostały sprawdzone należy niezwłocznie dokonać wycinki lasu. W dalszej 

części radny Michalak zadał pytanie w kwestii ul. Żurawinowej w Łochowie i dowożenia dzieci 

do szkoły, czy można przenieść zatoczkę autobusową, by autobus wjeżdżał na teren szkoły, aby 

dzieci tam wysiadały. Wójt odpowiedział, że trwają prace projektowe w tym zakresie (nagranie 

od 04:05:09 do 04:09:24). 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek skierowała zapytanie do radnej 

Karolina Lachowicz, Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej 

i Sportu w kwestii posiedzenia komisji objazdowej i wydania pozytywnej oceny stanu obiektów 

świetlicowych, bibliotek oraz zakresu ich działalności i dostępności dla mieszkańców. Radna 

zapytała o stan świetlicy w Lisim Ogonie, zdaniem radnej ten stan wymaga remontu. Radna 

wspomniała także o braku dostępności do świetlicy w Łochowie, do toalet podczas imprezy 

organizowanej dla dzieci. Rana Anna Banaszek zapytała czy gmina posiada plan 

zagospodarowania przestrzennego, na którym umieszczone jest boisko przy przedszkolu 

prywatnym w Łochowie, jak to się dzieje, że ludzie z trzech stron tracą dojazd do swojego domu, 

czy gmina udzieliła kary właścicielowi, który wybudował boisko na gminnej działce, kto udzielił 

pozwolenia na budowę tego boiska, kto zrobił odbiór. Kolejne pytanie radna Anna Banaszek 

skierowała do Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, jak funkcjonuje i jaka jest 

dostępność asystenta osoby niepełnosprawnej, jak wygląda rozliczenie, czy wykorzystano 

wszystkie środki na pomoc, czy jest wystarczająca ilość asystentów. Radna przypomniała, że na 

jednej z sesji złożyła wniosek o uporządkowanie terenu w Lisim Ogonie  

i leżących tam słupów telekomunikacyjnych, nic w tej sprawie się nie wydarzyło. Radna odniosła 

się także do prowadzonego czyszczenia dróg, w Łochowie przy krawężnikach był odgarniany 

piach jednak nie został on zgarnięty, pozostał na środku drogi. W dalszej części radna Anna 

Banaszek zapytała o możliwość postawienia lustra na ul. Dębowej na wprost ul. Storczykowej, 

wyjeżdżając z ul. Storczykowej nie widać prawej strony (nagranie od 04:09:33 do 04:15:14). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator poinformował, że zostanie przeanalizowana kwestia 

postawienia lustra w tym miejscu. W kwestii sprzątania ulic Wójt zauważył, że po rozpoczęciu 

oczyszczania dróg nastąpiły opady deszczu, sprzątanie zostanie dokończone. W sprawie słupów 

w Lisim Ogonie Wójt zadeklarował, że sprawdzi zgłoszoną sprawę. W temacie asystenta Wójt 

powiedział, że Kierownik GOPS udzielił odpowiedzi na piśmie, zapewne w niedługim czasie 

wpłynie.  Wójt odpowiedział w kwestii zagospodarowania terenu przy przedszkolu, wyjaśnił, że 

boisko znalazło się w granicach działek gminnych, właściciel został wezwany do opłacania bądź 

też do rozbiórki boiska. Do czasu formalnego uregulowania tego w miejscowym planie 

podpisano z przedszkolem umowę na wynajmowanie tego terenu, trwa oczekiwanie na 
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ostateczne uzgodnienia w tym zakresie od biura architektonicznego. Wójt wyjaśnił, że to 

urbanista dokonując pomiarów ustalił taki stan faktyczny rzeczy. Wójt zabrał głos w kwestii 

stanu świetlicy w Lisim Ogonie, jest to wynik deszczy, które miały miejsce na przestrzeni 

ostatnich miesięcy. W marcu, gdy Komisja kontrolowała budynek takich strat nie było, 

podejmowane są działania zmierzające do usunięcia uszkodzeń. Przewodnicząca Komisji 

Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu Karolina Lachowicz wyjaśniła, że na 

dzień wizytacji stan świetlicy był oceniony na dobry. Głos w dyskusji zabrał Sołtys Lisiego 

Ogona, odnosząc się do stanu świetlicy oraz braku dostępności dla mieszkańców. Wójt 

przypomniał, że świetlica była malowana. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota 

Henryk Sykut zauważył, że należy znaleźć rozwiązanie, aby świetlice mogły służyć 

mieszkańcom. Radna Magdalena Sznajder podała przykład świetlicy w Cielu  

i oczekiwania na naprawę wyciągu w kuchni, odnosząc się do stanu świetlic, zauważyła, że są 

brudne, stwierdziła, że świetlice powinny być dla mieszkańców. Radna Ilona Nowakowska 

przyznała, że nigdy nie było takiego problemu ze świetlicami, jak jest teraz. Wójt Gminy Białe 

Błota Dariusz Fundator zauważył, że Dyrektor Gminnego Centrum Kultury, co roku przedstawia 

plan budżetowy na zabezpieczenie funkcjonowania świetlic, plan jest utrzymywany na takim 

samym poziomie od lat a obiektów przybywa. Radny Łukasz Wyszomirski zauważył, że 

finansowanie GCK jest na bardzo wysokim poziomie, dostęp mieszkańców do swoich świetlic 

jest utrudniony. Radny powiedział, że środki z funduszu sołeckiego w Sołectwie Zielonka 

zostaną przekazane na to, aby w świetlicy coś się działo. Wójt ad vocem stwierdził, że na jednego 

mieszkańca w naszej gminie przypada najniższa kwota w stosunku do gminy Osielsko czy 

Sicienko. Radny Krzysztof Kocikowski zgodził się, że potrzebne jest w tej sprawie odrębne 

spotkanie, odniósł się także do słów Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Białe Błota Henryka 

Sykuta, że część radnych nie jest zainteresowanych tematem świetlic. Radny Piotr Mądrzyński 

odniósł się do braku możliwości skontrolowania GCK przez Komisję Rewizyjną. Skarbnik 

zauważyła, że każdego roku do sprawozdania z wykonania budżetu skanowane są sprawozdania 

z wykonania planu finansowego wszystkich jednostek (nagranie od 04:15:18 do 04:35:23). 

 

Radny Bronisław Balcerowski potwierdził, konieczność zamontowania lustra przy ul. Grabowej 

i ul. Cyprysowej. Radny zawnioskował, aby Referat Dróg sprawdził pewne miejsca, gdzie jest 

wyjazd z ulic, utrudniona jest widoczność, są zarośnięte posesje. Radny zawnioskował również 

o to, aby przy projektowaniu ulic tam, gdzie ma być pieszo-jezdnia, przewidzieć miejsce, ścieżkę 

dla pieszych podając za przykład ul. Cyprysową, na ul. Guliwera jest czerwoną kostką 

wyznaczone przejście dla pieszych.  Tam gdzie tego nie zrobiono, powinny zostać postawione 

słupki, aby samochody tam nie parkowały, nie ograniczały przejścia dla pieszych. Radny 

Bronisław Balcerowski wypowiedział się w kwestii wyjścia z placu zabaw z terenu GCK, blisko 

Szosy Bydgoskiej, potwierdzając, że jest tam potrzebne przejście dla pieszych. Radny zgłosił, że 

na Szosie Bydgoskiej przy skrzyżowaniu z ul. Gościnną i ul. Żeglarską są pulsujące światełka 

przy znaku „uwaga piesi”, jadąc z Łochowa do Bydgoszczy one nie świecą (nagranie od 04:35:31 

do 04:42:56). 
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Ad. 10. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami. 

 

Jako pierwszy głos zabrał mieszkaniec ul. Ogniskowej w Białych Błotach, wnioskując o pilną 

interwencję w sprawie kałuży, która po każdym deszczu, powstaje na długości 1/3 ulicy i całej 

jej szerokości. Wyrównywanie nic nie daje, należy uzupełnić materiał (nagranie od 04:44:28 do 

04:45:32). 

 

Radny Sławomir Ruge w kwestii zamiatania chodników z piasku w Łochowie, przekazał 

zgłoszenie mieszkanki, która przeprowadza dzieci i dorosłych przez przejście dla pieszych 

naprzeciwko Poczty w Łochowie. Prośba jest, aby miejsce przy tym przejściu było zamiatane 

częściej, przejście jest zasypywane piaskiem przez pojazdy, które tam się poruszają. Radny 

podjął także temat zwiększenia częstotliwości kursowania linii nr 90 z Łochowic na  

ul. Garbary w Bydgoszczy, należy zwiększyć częstotliwość z 10 do 20 kursów, problem ten od 

roku istnieje. Kolejny temat to zmiana organizacji ruchu na ul. Żurawinowej w szczególności 

miejsce zatrzymywania autobusu szkolnego, dochodzi tam do niebezpiecznych sytuacji, innym 

problemem związanym z tą ulicą jest niestosowanie się kierujących do znaków, które są tam 

usytułowane, urząd przecież dotuje komisariat Policji w Białych Błotach (nagranie od 04:45:45 

do 04:50:15). 

 

Marzanna Kreja redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota info nawiązała do kontroli GCK, 

zapytała radnych jak to jest możliwe, że nie wykonali swojego zobowiązania do kontroli.  

W temacie świetlic wiejskich redaktor naczelna zapytała radnych, dlaczego w nowym budynku 

GCK nie odbywają się zebrania wiejskie, dlaczego nie odbywa się tam część zajęć. Redaktor 

naczelna poruszyła temat zmiany lokalizacji zebrania wiejskiego w Białych Błotach, odniosła się 

do przerwania zebrania ze względu na brak quorum, zaznaczając, że do głosowania wystarczy 

jedna osoba a jedynym warunkiem do tego, aby zebranie było ważne, jest rozplakatowanie przez 

sołtysa ogłoszenia na 7 dni przed zebraniem.  Marzanna Kreja redaktor naczelna Czasopisma 

Białe Błota info podjęła temat zmian w statutach sołeckich, wnosząc swoje uwagi  

do przeprowadzonych konsultacji społecznych. Kierując słowa do Wójta Marzanna Kreja 

redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota info odniosła się do zebrania wiejskiego w Łochowie 

i sprawy wycinki lasu, twierdząc, że Wójt otrzymując pisma do wiadomości powinien 

zawiadomić mieszkańców i radnych o planowanej wycince. Marzanna Kreja podziękowała 

mieszkańcom gminy, którzy licznie podpisywali się pod stanowiskiem, które zostało złożone do 

RGZW w Bydgoszczy i pod protestem. Marzanna Kreja redaktor naczelna Czasopisma Białe 

Błota info zapytała Prezes ZWiUK Grażynę Mączko o kwestię braku parkingu przed ZWIUK  

w tym miejsc parkingowych dla osób niepełnosprawnych. Wójt został zapytany o sprawę 

światłowodu, jakie dane przekazuje firmie Nextera, czy są to dane dotyczące nieruchomości, 

tego, kto jest właścicielem nieruchomości, o jakiej powierzchni. Ostatnie pytanie dotyczyło 

autobusu linii 44, taka informacja padła na zebraniu w Zielonce, redaktor naczelna zapytała, co 

to jest za numer autobusu, gdzie on będzie jeździł, jak długo będzie trwało zanim mieszkańcy 

Łochowa otrzymają komunikację, taką, jaka powinna być (nagranie od 04:50:48 do 05:02:43). 

 

Wójt udzielił odpowiedzi, dlaczego w nowym budynku Gminnego Centrum Kultury nie 

odbywają się zajęcia, wskazując, że budynek nie został jeszcze wyposażony, zakończyło się 
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postępowanie przetargowe na doposażenie budynku. W kwestii komunikacji Wójt już wcześniej 

się wypowiedział. Prezes Zakładu Wodociągów i Usług Komunalnych Sp. z o.o. Grażyna 

Mączko wyjaśniła kwestię parkingu przed budynkiem ZWIUK, zaznaczając, że będzie jedno 

miejsce parkingowe dla osób niepełnosprawnych. Wójt wyjaśnił sprawę funkcjonowania 

nowego połączenia autobusowego. Radna Anna Banaszak zapytał się o ilość przejazdów, 

wskazując, że trwa walka o 20 kursów do Łochowa dla ponad 6 000 mieszkańców (nagranie od 

05:02:45 do 05:08:03). 

 

Głos zabrała mieszkanka, która poruszyła problem dowozu dzieci do szkoły w Bydgoszczy  

i przepełnionych autobusów, prosząc radnych i Wójta o wsparcie mieszkańców w wypełnianiu 

obowiązku dowozu dzieci do szkół ponadpodstawowych i podjęcie działań. Mieszkanka zapytała 

Wójta o alternatywę, jeżeli kursy do Łochowa nie będą zwiększone, czy Wójt spotka się  

z mieszkańcami. Kolejnym wnioskiem mieszkanki było oświetlenie przejścia przy ul. Gościnnej. 

Radna Katarzyna Tomicka zaznaczyła, że od 2019 roku walczy o zamontowanie lampy na tym 

przejściu (nagranie od 05:08:19 do 05:13:30). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator zadeklarował, że rozmowy z Zarządem Dróg trwają, 

pilotuje te rozmowy na każdym etapie, jednak przyznał, że Gmina Białe Błota nie posiada 

alternatywy w kwestii przewozów. Linia nr 90 jest uzależniona od siatki połączeń 

komunikacyjnych, które tworzy Zarząd Dróg Miejskich. Wójt poinformował, że ustalono  

w rozmowach cztery możliwe rozwiązania. Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska 

przedstawiła problem taboru, braków kadrowych. Radna Anna Banaszek zapytała jak to się stało, 

że w Kruszynie Krajeńskim w tak szybkim tempie jest 24 połączenia. Wójt przypomniał jak 

przebiegały rozmowy i ustalenia w sprawie kursowania autobusów w Kruszynie Krajeńskim. 

Radny Łukasz Wyszomirski zaznaczył, że problemem jest kwestia dowozu, należy się 

zastanowić jak rozwiązać problem a nie zasłaniać się problemami MZK. Wiceprzewodniczący 

Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zaznaczył, że na chwilę obecną najbardziej zapalnym 

tematem jest linia łochowska (nagranie od 05:13:39 do 05:27:15). 

 

Głos zabrała mieszkanka Ciela, zapytała, dlaczego niektórzy radni przychodzą na sesję  

w połowie posiedzenia, dlaczego pracownicy urzędu opuścili obrady. Mieszkanka zapytała  

o słowa Wójta wypowiedziane na zebraniu wiejskim w Zielonce, dotyczące autobusu nr 44. Wójt 

wyjaśnił, że być może się przejęzyczył, gdyż nie ma linii 44, jest linia 42 i przedstawił jej 

proponowany przebieg. Mieszkanka zaproponowała organizatorom zebrań wiejskich, aby je 

transmitować, nagrywać by można było do nich wrócić. Wójt zachęcił do bezpośredniego 

kontaktowania się z pracownikami urzędu, są dostępni w godzinach pracy urzędu. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut odniósł się do kwestii udziału 

radnych w sesjach, spóźnień i wcześniejszego opuszczania obrad (nagranie od 05:27:34 do 

05:32:41).  

 

Radna Ilona Nowakowska podniosła kwestię przystanku na ulicy serwisowej przy firmie Sopel, 

linii autobusu nr 92, były uzgodnienia z Generalną Dyrekcją w kwestii przeniesienia przystanku, 

tam gdzie zatoczka, ale wówczas musiałby być zrobiony chodnik. Radna zgłosiła wniosek  

o wycięcie kilku brzóz na ul. Szerokiej, na ścieżce rowerowej, wyjeżdżając z ul. Szerokiej do 
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Łochowskiej jest ścieżka pieszo-rowerowa, brzozy zasłaniają widoczność. Radna zgłaszała 

konieczność wycięcia na ul. Sosnowej w Białych Błotach gałęzi, które rysują przejeżdżające 

samochody. Radna Ilona Nowakowska zgłosiła konieczność naprawy ul. Opalowej i ul. Rafała 

Kalinowskiego w Murowańcu, są tam ubytki w kostce, są zapadnięcia. Wójt odpowiedział, że 

zostanie to uwzględnione podczas planowania wydatków z bieżącego utrzymania dróg (nagranie 

od 05:32:49 do 05:36:33).  

 

Radny Jacek Krzyżanowski zgłosił problem śmieci, w tym butelek na przystankach 

autobusowych przy Urzędzie Gminy. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odpowiedział, 

że ten przystanek jest sprzątany codziennie, są też częste patrole policji, zdaniem Wójta 

przestrzeń ta wymaga regulacji, jeżeli chodzi kompleksowe zagospodarowanie. Radna 

Magdalena Sznajder zaproponowała zamknięcie tej wnęki, potrzebny jest także w tym miejscu 

duży śmietnik (nagranie od 05:37:16 do 05:41:24). 

 

Ad. 11. Zakończenie obrad LIX Sesji VIII Kadencji. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut podziękował mieszkańcom, 

przybyłym gościom, radnym za udział w sesji i zakończył obrady LIX Sesji Rady Gminy. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy  

             Białe Błota 

         /-/Jacek Grzywacz 

 

 

 

 

 

 

Nagranie z sesji dostępne jest pod adresem:  

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/29767/sesja-rady-w-dniu-wtorek-27-wrze%C5%9Bnia-

2022.htm 

 

 

Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia  

18.10.2022 r. Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy.  


